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Geef Renkumse liefhebbers meer schaatsgelegenheid 
 
Een pleidooi voor een schaatsbaan op het Wilhelminasportpark te Heelsum 
 

De IJsvereniging “Vooruit” beschikt (bij voldoende vorst) 
over een prachtige natuurijsbaan gelegen in het schitterende 
Renkumse beekdal. De vereniging bestaat sinds 1878i (zie 
eindnoot), heeft afgerond 750 leden en zet zich iedere win-
ter weer in voor de schaatsliefhebbers uit Renkum en de 
wijde omgeving. Veel mensen hebben ongetwijfeld mooie 

herinneringen aan deze ijsbaan. 
 
Zelf moet ik altijd terugdenken aan januari 1971, toen ik onverwacht op de ijsbaan  naar 
een voor mij onbekend meisje keek. Ik zag haar uitstraling, mooie lichaamshouding en 
knappe uiterlijk waardoor ik perplex stond. Uiteindelijk vatte ik moed om te vragen of 
ze samen met mij baantjes wilde schaatsen. De leren beschermhoesjes van mijn schaat-
sen verbonden ons. Ik hield ze met mijn rechterhand vast en zij pakte het andere 
uiteinde beet. Ik voelde me ontzettend gelukkig en had nooit gedacht met haar zo over 
de ijsbaan te kunnen zwieren. Nee, we zijn geen 14 en 17 meer.  Helaas verwaterde na 
verloop van tijd het contact. Maar, zoals ik haar voor het eerst op het ijs zag en de 
klankkleur van haar stem, dat alles herinner ik me als de dag van gisteren.  

 

De natuurijsbaan is zelden geopend  
 

Mijn kinderen hebben de laatste jaren soms even op de ijsbaan 

kunnen schaatsen. En waar het aan ligt, daar ligt het aan, maar 

we moeten helaas constateren, dat het kunnen schaatsen op 

de natuurijsbaan aan “Onder de Bomen” vanwege de zachte 

winters de laatste jaren nauwelijks meer voorkomt. Dat is vervelend voor de ijsmees-

ters, die toch ieder jaar weer een deel van het beekdal in stelling moeten brengen, 

maar ook vervelend voor de schaatsliefhebbers. 
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14 februari 2021 
 
Een winter: amper twee 
dagen eventjes open. 
 
 
Wat gebeurt er in Renkum-Heelsum? 
 
De gemeenteraad van Renkum heeft op  29 maart 2023 een “voortgangsbesluit optima-
lisatie Wilhelmina Sportpark” vastgesteld en in het voorstel aangegeven, dat voor de 
vrijvallende gronden nader onderzoek nodig is. Men is nu bezig een projectplan op te 
stellen voor de vrijkomende ruimte en op basis daarvan  kansrijke opties voor de her-
ontwikkeling in beeld te brengen.  
 
Toegezegd is, dat o.a. inwoners de gelegenheid krijgen hun inbreng te geven, maar de 
plannen horen wel te passen bij de kernwaarden van 
Renkum, zoals deze door de raad zijn vastgesteld. 
 
Ik ben van mening, dat je voor de vrijkomende gron-
den vanuit het oogpunt van integraal beleid nadruk-
kelijk moet kijken naar alle door de raad vastgestelde 
documenten, zoals bijv. de “Sport en beweegvisie 
2021” waarin sprake is van het willen verbreden van 
mogelijkheden naar andere sporten en meer inwo-
ners van alle leeftijden te willen betrekken bij een 
vorm van bewegen.  

Life is short. 

Go ice skating!      
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Wat zijn de voordelen van schaatsen en skeeleren? 
Een uurtje schaatsen of skeeleren is goed voor de verbranding van 300 tot 500 
calorieën. Daarnaast helpt die sport bij een betere conditie, balans en coördinatie, en 
train je ook flink je benen, core (de rug- en buikspieren) en billen. Zie de info op internet. 

 
Zo kun je onderzoeken in hoeverre ruimte voor een atletiek en/of skeelerbaan - in de 
winter ook te gebruiken als schaatsbaan - haalbaar is. Dit, wat mij betreft, mede in 
overleg met in ieder geval de “Renkumse IJsvereniging Vooruit” en/of “Sportcentrum 
Papendal”. 

Het zou toch mooi zijn wanneer bij voorkeur onder de vlag 
van “IJsvereniging Vooruit Renkum” op het Wilhelmina-
sportpark schaatsgelegenheid geboden kan worden zolang 
de natuurijsbaan nog niet opengesteld is, omdat de ver-
eiste dikte van 10 cm. ontbreekt? Sla meerdere vliegen in 
één klap!  
 
Vergroot de schaatsmogelijkheid en laat inwoners het 
hele jaar door skeeleren en rolschaatsen op een gladde 
asfaltbaan, die je makkelijk onder water kunt  zetten, zo-

dat je met een ijsdikte van circa 2 cm. al volop kunt schaatsen. Wat let ons? 
 
 

Ondersteun je het idee om de mogelijkheid van 
een schaatsbaan op het Wilhelminasportpark te 
onderzoeken? 

 
Graag een reactie naar: schaatsen@johnbartels.nl 
 

 
i  
Uit het blad: De Neder-Veluwe, 20 Januari 1887.  
Renkum, 18 januari. Ook alhier levert het ijsvermaak voor alle standen een waar genot 
op. Verschillende schoone banen zijn aanwezig. Het “Broek “,benevens de weilanden 
van Oranje Nassau’s Oord” lenen zich daar uitstekend voor. Vooral zondag jl. bewogen 
zich honderden op deze uitgestrekte ijsvlakten. Van Wageningen bracht de stoomtram 
voortdurend een groot aantal rijders en rijderessen aan. Een keur van dames bewoog 
zich onder de bonte menigte, keurige toiletten werden aanschouwd, maar ook sierlijke 
rijderessen, die ieders bewondering afdwongen. En al hebben wij hier nog geen ijsclub 
die hardrijderijen organiseert, zoo zullen toch velen met genoegen vernemen dat tegen 
Donderdag (20 dezer) een wedstrijd op schaatsen zal worden gehouden, op de daar 
aanwezige banen. Naar men verneemt, bestaat de hiervoor werkzame Commissie o.a. 
uit de heeren; H. Leijgraaf en S.M. van Wijck. Aan deelnemers en aan een druk bezoek 

zal het zeker niet ontbreken. Moge het weer gunstig zijn.   

mailto:schaatsen@johnbartels.nl

